

EuroMayenne Beginners' Class 2023-2024

Level A1

Thursdays 10 to 12 at the Ancienne Mairie Mayenne

Class Syllabus

Level A1 is an introduction to the language and the culture within the Common European Framework.

The aim of this course is that the learner should be able to understand and interact in the simple situations of everyday life.

1. **Warm up exercises** (Conversation, discussion, games, word association)
2. **Vocabulary relating to a theme**: to be prepared at home and then corrected in class (one page per session)
3. **Oral comprehension**. **CECR : Cadre Européen Commun de Référence : (green book)**. This comprises oral exercises to acquire the competences of level A1.
4. **Grammar and conjugation**.
 - the verbs "to be" and "to have"
 - the expressions "it is, it isn't, they are, they aren't, there are, there aren't, he is, she is, they (m) are, they (f) are"
 - how to say 'you' in French...tu or vous?
 - Gender: masculine or feminine
 - Definite and indefinite articles
 - Nouns: feminine, masculine, singular, plural
 - Adjectives: feminine, masculine, singular, plural, position, agreement
 - Possessive adjectives: my, your, his, her, our, their
 - The negative: not
 - Present tense of verbs in the first group
 - Reflexive verbs: to call (yourself, herself), to wake up, to get up, to wash, ...)
 - The verbs: to do or make, to go, to take, to know, to believe
 - Introduction to the past and the future
5. **Oral Expression**
 - Oral work with a partner on a particular theme and in a particular situation.

An example might be when the theme is shops and the situation is doing the shopping.
6. **Word play**..... if time, written or oral

Cours EuroMayenne Débutant 2023-2024

Niveau A1

Jeudi 10H-12H - Ancienne Mairie Mayenne

Syllabus du cours.

Le niveau **A1** est une **introduction à la langue et à la culture** ; « l'apprenant(e) doit être capable de commencer à interagir dans des situations très simples de la vie quotidienne » (*Cadre Européen Commun de Référence, niveau A1*).

1. **Échauffement** (conversation, discussion, jeux, associations de mots, ...)
2. **Vocabulaire thématique** : à préparer chez soi et à corriger en classe (**une page par classe**)
3. **Compréhension orale**
CECR **A1** : **Cadre Européen Commun de Référence. (livre vert) activités pour acquérir les compétences du niveau A1**
4. **Grammaire et conjugaison**
 - **les verbes** "être " et "avoir "
 - **les expressions** "c'est, ce n'est pas, ce sont, ce ne sont pas / il y a, il n'y a pas / il est, elle est, ils sont, elles sont "
 - **le tutoiement et le vouvoiement** ("tu" et "vous")
 - **le genre** (le masculin et le féminin)
 - **les articles** définis, **les articles** indéfinis
 - **les noms** (féminin, masculin, singulier, pluriel)
 - **les adjectifs** (féminin, masculin / singulier, pluriel / place / accord) - **les adjectifs possessifs** (mon, ma, mes, ton, ta, tes, son, sa, ses, notre, nos, votre, vos, leur, leurs) - **la négation** (ne...pas)
 - **le présent des verbes** (-ER)
 - **les verbes pronominaux** (s'appeler, se réveiller, se lever, se laver,...) - **les verbes** "faire", "aller", "prendre ", "savoir ", "croire". - **passé et du futur** : introduction
5. **Expression orale**
Exercice oral avec un/e partenaire sur un thème particulier et une situation de communication particulière.
Exemple : thème →les magasins / situation →faire les courses
6. **Jeux de mots !** ...si on a le temps!!! (écrit ou oral)